



الموضوع: دعوة للمشاركة في القمة الاقتصادية الدولية في نيبال.

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته وبعد

وردنا خطاب إتحاد الغرف السعودية رقم ١٦/٤٥٥١٨٢١٩ وتاريخ٢١ /١٤٤٦/٠٨/ م، المشار فيه الى برقية وزارة الخارجية رقم (٢١٩٠٣٨) وتاريخ ٢١٤٤٦/٠٨/١٢هـ، بشأن إقامة القمة الاقتصادية الدولية في نيبال خلال الفترة (٢-٣) مارس ٢٠٢٥م، في العاصمة كاتمندو، والتي ينظمها اتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال وذلك برعاية وحضور رئيس مجلس الوزراء النيبالي وعدد من الوفود الدولية، بهدف فتح آفاق جديدة للتعاون التجاري المختلف.

علية نأمل من سعادتكم التكرم بالاطلاع على ما ذكر أعلاه، حيث ستركز جلسات القمة الحواربة على استكشاف إمكانات الاستثمار في نيبال والنمو الاقتصادي المستدام، بالإضافة الى الفرص العالمية للتعاون في مجال التجارة والاستثمار والابتكار (مرفق البرنامج والتفاصيل)، ولمزيد من المعلومات والاستفسار يمكنكم التواصل مع المنسق من اتحاد غرف التجارة والصناعة النيبالي الأستاذ/تشيرنق تامانق على جوال رقم (٩٧٧٩٨٠١١٩٢٥٨٠) أو البريد الالكتروني (event.fncci@gmail.com).

وتفضلوا بقبول أطيب تحياتي واحترامي..

رقم القيد (10-1011-0)



نحو اقتصاد مزدهر



PO-Box : 269

Snanid Sutra FNCCI Milan Merg Pachal, Teku, Kathmandu, Nepat

Tal : +977-1-5362061 / 5362218 / 5368889

Fax: + 977-1-5381022 / 5382007

E-mail fnoci@mas com.no

31 January 2025

His Excellency Mr. Saad bin Nasser Abu Haimed Ambassador of the Kingdom of Saudi Arabia to Nepal Embassy of Saudi Arabia Kathmandu, Nepal

Subject: Invitation to the Nepal International Economic Summit and Request for Facilitation

Your Excellency,

I trust this letter finds you in the best of health and spirits.

On behalf of the Federation of Nepalese Chambers of Commerce and Industry (FNCCI), it is my distinct pleasure to extend a formal invitation to Your Excellency to participate in the Nepal International Economic Summit, which is scheduled to take place on 2-3 March 2025 at Hotel Hyatt Regency, Taragaon, Kathmandu, Nepal. This prestigious event, organized by FNCCI in collaboration with the Government of Nepal, the Honorary Consular Corps Nepal (HCC-N), and The Asia Foundation, aims to foster meaningful dialogue between government representatives, business leaders, investors, think lanks and international organizations.

The summit will focus on key themes such as sustainable economic growth, enhancing resitience, and exploring global cooperation opportunities in trade, investment, and innovation. We believe that the summit will provide a unique platform for building stronger economic ties and expanding avenues for international collaboration.

In this regard, we would be grateful if Your Excellency could kindly support us by facilitating the participation of prominent delegates, influential business leaders, distinguished politiciens, and think tanks from Saudi Arabia. Their presence and contributions will undoubtedly enrich the discussions and serve as a catalyst for enhancing bilateral ties between Nepal and Saudi Arabia while opening up new opportunities for mutual prospenty.

For your convenience, I have enclosed the concept note of the summit, which outlines the event's key themes and objectives. We are confident that, with your esteemed support, the involvement of high-level representatives from Saudi Arabia will significantly contribute to strengthening Napal-Saudi Arabia economic relations.

Should you or your office require any additional information or assistance regarding the summit, please contact the FNCCI officials at the following contact details:

Mr. Gokarna Raj Awasthi Director General, FNCCI Mobile-Whatsapp: +977-9802535080 Email: Incci.dq(ogmail.com

Ms. Kreeti Khatiwada Senior Officer, FNCCI Mobile/Whatsapp: +977-9841764167 Email:inccipresidentoffice@gmail.com kreeti.dhn1@gmail.com

For registration and additional information regarding the event, please visit our website:

We look forward to your positive response and deeply appreciate your ongoing commitment to fostering stronger bilateral relations between Nepal and Saudi Arabia

With best regards,

Chandra Prasad Dhakal Prasident 1965 NEPAL

سعادة السيد سعد بن ناصر أبو حيمد - سفير المملكة العربية السعودية لدى نيبال الموضوع: دعوة لحضور القمة الاقتصادية الدولية في نيبال وطلب تسهيل المشاركة سعادة السفير،

بالنيابة عن اتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال(FNCCI) ، يسعدني أن أوجه إليكم دعوة رسمية للمشاركة في القمة الاقتصادية الدولية في نيبال، التي ستُعقد في 2-3 مارس 2025 في فندق حياة ريجنسي، كاتماندو، نيبال. هذه الفعالية التي ينظمها الاتحاد بالتعاون مع حكومة نيبال، والهيئة القنصلية الفخرية لنيبال(HCC-N) ، ومؤسسة آسيا، تهدف إلى تعزيز الحوار المثمر بين ممثلي الحكومات، وقادة الأعمال، والمستثمرين، ومراكز الفكر، والمنظمات الدولية.

ستركز القمة على موضوعات رئيسية مثل النمو الاقتصادي المستدام، وتعزيز المرونة، واستكشاف الفرص العالمية للتعاون في مجالات التجارة، والاستثمار، والابتكارة نعتقد أن القمة ستوفر منصة فريدة لبناء روابط اقتصادية أقوى وتوسيع آفاق التعاون الدولي.

وفي هذا السياق، سنكون ممننين إذا كان بإمكان سعادتكم دعمنا من خلال تسهيل مشاركة الوفود البارزة، وقادة الأعمال المؤثرين، والسياسيين المتميزين، ومراكز الفكر من المملكة العربية السعودية. إن حضورهم ومساهماتهم سيثرون النقاشات بلا شك ويعملون كحافز لتعزيز العلاقات الثنائية بين نيبال والمملكة العربية السعودية، بينما يفتحون فرصًا جديدة للازدهار المشترك.

لراحتكم، أرفقت ملاحظات توضيحية حول القمة، التي تبرز الموضوعات الرئيسية والأهداف الخاصة بالحدث. نحن واثقون أنه، بدعمكم الكريم، سيساهم حضور ممثلين رفيعي المستوى من المملكة العربية السعودية بشكل كبير في تعزيز العلاقات الاقتصادية بين نيبال والمملكة العربية السعودية.

إذا كان لديكم أو لدى مكتبكم أي استفسارات أو احتياجات إضافية بشأن القمة أو أي ترتيبات و لوجستية، فلا تترددوا في التواصل معنا. نحن في خدمتكم ومستعدون لتقديم أي تفاصيل أو مساعدة كما هو مطلوب.

نُتَطلع إلى ردكم الكريم ونتمنى لكم المشاركة في القمة الاقتصادية الدولية في نيبال. إن مشاركتكم ستلعب بلا شك دورًا محوريًا في نجاح القمة وتعزيز التعاون الاقتصادي بين بلدينا.

2nd & 3rd March 2025 Kathmandu

Elevating Nepal's Patential #ReformNepal

Nepal stands at a pivotal moment in its economic trajectory. As a free-market economy with a vibrant democracy, the country holds immense economic potential. Between 2015 and 2018, Nepal experienced growth at an annual average of 7.50%, demonstrating its capacity for rapid expansion and double-digit growth. Today, Nepal maintains high foreign exchange reserves, reflecting a stable external sector, while inflation remains low, ensuring a favourable macroeconomic environment.

The private sector is the backbone of Nepal's economy, contributing 81% to GDP and playing a similar role in employment generation. Recognising this, the Government of Nepal, on the initiative of Federation of Nepalese Chambers of Commerce and Industry (FNCCI), has taken significant policy measures to enhance the investment climate. The endorsement of the Bilateral Investment Agreement framework and amendments to over 30 laws, driven by Federation of Nepalese Chambers of Commerce and Industry (FNCCI)'s initiatives, have improved the ease of doing business. Furthermore, the establishment of the High-Level Economic Reform Commission, with private sector participation, underscores the government's commitment to economic development:

With Nepal's scheduled graduation from Least Developed Country (LDC) status in 2026, the country is poised to elevate its economic potential. Duty-free access to the Indian and Chinese markets – two of the world's largest economies – offers Nepal unprecedented trade opportunities. Additionally, key sectors such as hydropower, tourism, Information communications Technology (ICT), modernised agriculture, biodiversity utilisation and renewable energy present significant growth prospects.

Given these developments, FNCCI, in partnership with the Government of Nepal, Honorary Consular Corps Nepal, and The Asia Foundation proposes the Nepal International Economic Summit — a structured dialogue platform almed at identifying and prioritising key economic reforms through constructive debate and collaboration. The summit is scheduled for March 2 and 3, 2025, in Kathmandu.

Elevating Nepal's Patential #ReformNepal

2-3 March 2025

Kathmandu

	0930-1000	Registration and Arrival of Guests	Remarks
	1000-1130	Opening Ceremony of the Nepal International Economic Summit 2025 - Welcome Speech by President FNCCI Remarks by Hon'ble Ministers, Government of Nepal - Keynote Address by Ministers of Foreign countries. - Address by Chief Guest Rt Hon'ble Prime Minister Government of Nepal. - Closing Remarks by Senior Vice President, FNCCI - Photo session	o .
	1130 -1145	Tea Break	2
	1145-1330	Main Plenary : Exploring Nepal's Investment Potential	
	1330-1430	Lunch	
	1430-1530	Plenary Session 1: Preparing Businesses for LDC graduation.	
C.	1630-1645	Tea Break	
	1645-1830	Plenary Session III : Governance Reforms to Unleash Economic Potential	e tito o 🖈 o un cost, centro con tito di consegui filo del cost. Al cost
	1830 onwards	Dinner	
	March 3, 202	5 (Monday)	
(3 ⁴	1030-1230	Session I : Takeaway from Nepal Declaration of the Summit	glabo
	1/19	Photo Session	2.500/8000
	1230-1330	Closing	

1927779

While various forums facilitate public-private dialogue on multiple issues, discussions on economic reforms remain fragmented. Many development partners have supported such initiatives, but a cohesive and comprehensive economic reform vision has yet to emerge.

The Nepal International Economic Summit 2025 aims to address this gap by serving as an institutionalised public-private dialogue mechanism. It will bring together policymakers, private sector leaders, development partners, and international experts to formulate a consensus-driven economic reform agenda. The summit's outcomes will inform Nepal's annual fiscal and monetary policies, guiding investment priorities and development aid allocation.

Objectives

The two-day summit will foster cooperation and collaboration among key stakeholders to create a policy and investment environment conducive to Nepal's economic prosperity. The primary objectives are:

- > To provide a platform for government and private sector representatives to engage in solution-oriented dialogue on pressing national economic issues.
- To issue a commitment-based declaration by the Government of Nepal and the FNCCI.

Event structure and speakers

During the summit, the Prime Minister, Ministers, and international delegates from various portfolios will deliver keynote speeches. The event is expected to host over 400 participants representing diverse professions and sectors. Additionally, nearly 90 residential and non-residential ambassadors, along with investors from their respective nations, will take part in the summit.

رفع إمكانات نيبال #إصلاح_نيبال

تتواجد نيبال في لحظة محورية في مسارها الاقتصادي. باعتبارها اقتصادًا جرًا ذا ديمقراطية نشطة، تمتلك البلاد إمكانات اقتصادية هائلة. بين عامي 2015 و2018، شهدت نيبال نموًا بمعدل متوسط سنوي قدره 7.50%، مما يظهر قدرتها على التوسع السريع والنمو بأرقام مزدوجة.

اليوم، تحافظ نيبال على احتياطيات عالية من العملات الأجنبية، مما يعكس استقرارًا في القطاع الخارجي، في حين تظل معدلات التضخم منخفضة، مما يضمن بيئة اقتصادية كلية مواتية.

يعد القطاع الخاص العمود الفقري للاقتصاد النيبالي، حيث يساهم بنسبة 81% في الناتج المحلي الإجمالي ويلعب دورًا مشابهًا في خلق فرص العمل. ومن إدراكًا لهذا، اتخذت حكومة نيبال، بناءً على مبادرة اتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال(FNCCI) ، إجراءات سياسية هامة لتحسين مناخ الاستثمار. وقد أسفرت مصادقة إطار اتفاقية الاستثمار الثنائية والتعديلات على أكثر من 30 قانونًا، التي قادها اتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال، عن تحسين بيئة ممارسة الأعمال. علاوة على ذلك، يبرز إنشاء اللجنة العليا للإصلاح الاقتصادي، بمشاركة القطاع الخاص، التزام الحكومة بالتنمية الاقتصادية.

مع التخرج المقرر لنيبال من فئة الدول الأقل نموًا (LDC) في عام 2026، فإن البلاد على استعداد لرفع إمكاناتها الاقتصادية. يوفر الوصول المعفى من الرسوم الجمركية إلى أسواق الهند والصين اثنين من أكبر اقتصادات العالم – فرصًا تجارية غير مسبوقة لنيبال. بالإضافة إلى ذلك، توفر القطاعات الرئيسية مثل الطاقة الكهرومائية، السياحة، تكنولوجيا المعلومات والاتصالات (ICT)، الزراعة الحديثة، استغلال التنوع البيولوجي والطاقة المتجددة آفاقًا كبيرة للنمو.

نظرًا لهذه التطورات، يقترح اتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال، بالتعاون مع حكومة نيبال، والهيئة القنصلية الفخرية لنيبال، ومؤسسة آسيا، قمة الاقتصاد الدولية في نيبال – وهي منصة حوار منظم تهدف إلى تحديد الأولويات للإصلاحات الاقتصادية الرئيسية من خلال النقاش التعاوني والبناء. ستُعقد القمة في 2 و 3 مارس 2025 في كاتماندو.

بينما تيسر المنتديات المختلفة الحوار بين القطاعين العام والخاص حول قضايا متعددة، إلا أن النقاشات حول الإصلاحات الاقتصادية ما زالت مجزأة. وقد دعم العديد من شركاء التنمية هذه المبادرات، لكن رؤية شاملة ومتكاملة للإصلاح الاقتصادي لم تظهر بعد.

تهدف قمة الاقتصاد الدولية في نيبال 2025 إلى سد هذه الفجوة من خلال العمل كآلية حوار مؤسسي بين القطاعين العام والخاص. ستجمع القمة صناع السياسات وقادة القطاع الخاص وشركاء التنمية والخبراء الدوليين لصياغة جدول أعمال إصلاح اقتصادي قأتم على التوافق. ستساهم نتائج القمة في توجيه السياسات المالية والنقدية السنوية لنيبال، وتحديد أولويات الاستثمار وتخصيص مساعدات التنمية.

الأهداف

ستعزز القمة التي تستمر يومين التعاون والتنسيق بين الأُطراف المعنية الرئيسية لإنشاء بيئة سياسة واستثمارية مواتية لازدهار نيبال الاقتصادي. الأهداف الرئيسية هي:

-تقديم منصة لممثلي الحكومة والقطاع الخاص للتفاعل في حوار موجه نحو الحلول حول القضايا الاقتصادية الوطنية الملحة

-إصدار إعلان قائم على الالتزام من قبلَ حكومة نيبال واتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال (FNCCI).

هيكل الحدث والمتحدثون

خلال القمة، سيلقي رئيس الوزراء، الوزراء، والوفود الدولية من مختلف الحقول كلمات رئيسية. من المتوقع أن يستقطب الحدث أكثر من 400 مشارك من مختلف المهن والقطاعات. بالإضافة إلى ذلك، سيشارك ما يقرب من 90 سفيرًا مقيمًا وغير مقيم، إلى جانب مستثمرين من بلدانهم، في القمة.

79_{2277/0}



NEPAL INTERNATIONAL ECONOMIC SUMMIT 2025

Elevating Nepal's Potential # ReformNepal

March 2rd & 3rd, 2025 Kathmandu

Nepal stands at a pivotal moment in its economic trajectory. As a free-market economy with a vibrant democracy, the country holds immense economic potential. Between 2015 and 2018, Nepal experienced growth at an annual average of 7.50%, demonstrating its capacity for rapid expansion and double-digit growth. Today, Nepal maintains high foreign exchange reserves, reflecting a stable external sector, while inflation remains low, ensuring a favourable macroeconomic environment.

The private sector is the backbone of Nepal's economy, contributing 81% to GDP and playing a similar role in employment generation. Recognising this, the Government of Nepal, on the initiative of Federation of Nepalese Chambers of Commerce and Industry (FNCCI), has taken significant policy measures to enhance the investment climate. The endorsement of the Bilateral Investment Agreement framework and amendments to over 30 laws, driven by Federation of Nepalese Chambers of Commerce and Industry (FNCCI)'s initiatives, have improved the ease of doing business. Furthermore, the establishment of the High-Level Economic Reform Commission, with private sector participation, underscores the government's commitment to economic development.

With Nepal's scheduled graduation from Least Developed Country (LDC) status in 2026, the country is poised to elevate its economic potential. Duty-free access to the Indian and Chinese markets - two of the world's targest economies - offers Nepal unprecedented trade opportunities. Additionally, key sectors such as hydropower, tourism, Information communications Technology (ICT), modernised agriculture, biodiversity utilisation and renewable energy present significant growth prospects.

Given these developments, FNCCI, in partnership with the Government of Nepal, Honorary Consular Corps Nepal, and The Asia Foundation proposes the Nepal International Economic Summit - a structured dialogue platform aimed at identifying and prioritising key economic reforms through constructive debate and collaboration. The summit is scheduled for March 2 and 3, 2025, in Kathmandu.

While various forums facilitate public-private dialogue on multiple issues, discussions on economic reforms remain fragmented. Many development partners have supported such initiatives, but a cohesive and comprehensive economic reform vision has yet to emerge.

The Nepal International Economic Summit 2025 aims to address this gap by serving as an institutionalised public-private dialogue mechanism. It will bring together policymakers, private sector leaders, development partners, and international experts to formulate a consensus-driven economic reform agenda. The summit's outcomes will inform Nepal's annual fiscal and monetary policies, guiding investment priorities and development aid allocation.

Objectives

The two-day summit will foster cooperation and collaboration among key stakeholders to create a policy and investment environment conducive to Nepal's economic prosperity. The primary objectives are:

- To provide a platform for government and private sector representatives to engage in solution-oriented dialogue on pressing national economic issues.
- To issue a commitment-based declaration by the Government of Nepal and the FNCCI.

Event Structure and Speakers

During the summit, the Prime Minister, Ministers, and international delegates from various portfolios will deliver keynote speeches. The event is expected to host over 400 participants representing diverse professions and sectors. Additionally, nearly 90 residential and non-residential ambassadors, along with investors from their respective nations, will take part in the summit.

Program Detail

- Inaugural Session
- Main Session: Exploring Nepal's Investment Potential
- Session I: Preparing Businesses for LDC graduation
- Session II: Governance Reforms to Unleash Economic Potential
- Session III: Takeaway from Nepal

Summit Detail

Oate: March 2 & 3, 2025

Venue : Kathmandu, Nepal

Contact Person

- Ms. Kreeti Khatiwada +977-9841764167(Whatsapp) kreeti2001@gmail.com
- Mr. Tshering Tamang
 +977-9801192589(Whatsapp)
 event.fncci@gmail.com

79_{2/2}

 Mr. Milahh Shrestha +977-9801192577(Whatsapp) milabhiyanovic@gmail.com



رفع إمكانات نيبال #إصلاح_نيبال

الأهداف

ستعزز القمة التي تستمر يومين التعاون والتنسيق بين الأطراف المعنية الرئيسية لإنشاء بيئة سياسة واستثمارية مواتية لازدهار نيبال الاقتصادي. الأهداف الرئيسية هي: و

• تقديم منصة لممثلي الحكومة والقطاع الخاص للتفاعل في حوار موجه نحو الحلول حول القضايا الاقتصادية الوطنية الملحة .

•إصدار إعلان قائم على الالتزام من قبل حكومة نيبال واتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال (FNCCI)

هيكل الحدث والمتحدثون

خلال القمة، سيلقي رئيس الوزراء، الوزراء، والوفود الدولية أمن مختلف الحقول كلمات رئيسية. من المتوقع أن يستقطب الحدث أكثر من 400 مشارك من مختلف المهن والقطاعات. بالإضافة إلى ذلك، سيشارك ما يقرب من 90 سفيرًا مقيمًا وغير مقيم، إلى جانب مستثمرين من بلدانهم، في القمة.

تفاصيل البرنامج

«الجلسة الافتتاحية

•الجلسة الرئيسية: استكشاف إمكانات الاستثمار في نيبال

• الجلسة الأولى: إعداد الشركات لتخرج نيبال من فئة الدول الأقل نموا

•الجلسة الثانية: الإصلاحات في الحكم لإطلاق الإمكانات الاقتصادية

الجلسة الثالثة: الدروس المستفادة من نيبال

تفاصيل القمة

التاريخ 2 : و 3 مارس 2025

المكان: كاتماندو، نيبال

2nd & 3rd March 2025 Kathmandu

Elevating Nepal's Potential #ReformNepal

Nepal stands at a pivotal moment in its economic trajectory. As a free-market economy with a vibrant democracy, the country holds immense economic potential. Between 2015 and 2018, Nepal experienced growth at an annual average of 7.50%, demonstrating its capacity for rapid expansion and double-digit growth. Today, Nepal maintains high foreign exchange reserves, reflecting a stable external sector, while inflation remains low, ensuring a favourable macroeconomic environment.

The private sector is the backbone of Nepal's economy, contributing 81% to GDP and playing a similar role in employment generation. Recognising this, the Government of Nepal, on the initiative of Federation of Nepalese Chambers of Commerce and Industry (FNCCI), has taken significant policy measures to enhance the investment climate. The endorsement of the Bilateral Investment Agreement framework and amendments to over 30 laws, driven by Federation of Nepalese Chambers of Commerce and Industry (FNCCI)'s initiatives, have improved the ease of doing business. Furthermore, the establishment of the High-Level Economic Reform Commission, with private sector participation, underscores the government's commitment to economic development.

With Nepal's scheduled graduation from Least Developed Country (LDC) status in 2026, the country is poised to elevate its economic potential. Duty-free access to the Indian and Chinese markets – two of the world's largest economies – offers Nepal unprecedented trade opportunities. Additionally, key sectors such as hydropower, tourism, Information communications Technology (ICT), modernised agriculture, biodiversity utilisation and renewable energy present significant growth prospects.

Given these developments, FNCCI, in partnership with the Government of Nepal, Honorary Consular Corps Nepal, and The Asia Foundation proposes the Nepal International Economic Summit — a structured dialogue platform aimed at identifying and prioritising key economic reforms through constructive debate and collaboration. The summit is scheduled for March 2 and 3, 2025, in Kathmandu.

While various forums facilitate public-private dialogue on multiple issues, discussions on economic reforms remain fragmented. Many development partners have supported such initiatives, but a cohesive and comprehensive economic reform vision has yet to emerge.

The Nepal International Economic Summit 2025 aims to address this gap by serving as an institutionalised public-private dialogue mechanism. It will bring together policymakers, private sector leaders, development partners, and international experts to formulate a consensus-driven economic reform agenda. The summit's outcomes will inform Nepal's annual fiscal and monetary policies, guiding investment priorities and development aid allocation.

Objectives

\$938A28

The two-day summit will foster cooperation and collaboration among key stakeholders to create a policy and investment environment conducive to Nepal's economic prosperity. The primary objectives are:

- > To provide a platform for government and private sector representatives to engage in solution-oriented dialogue on pressing national economic issues.
- To issue a commitment-based declaration by the Government of Nepal and the FNCCI.

Event structure and speakers

During the summit, the Prime Minister, Ministers, and international delegates from various portfolios will deliver keynote speeches. The event is expected to host over 400 participants representing diverse professions and sectors.

Additionally, nearly 90 residential and non-residential ambassadors, along with investors from their respective nations, will take part in the summit.

Elevating Nepal's Potential #ReformNepal

2-3 March 2025

Kathmandu

0930-1000	Registration and Arrival of Guests	Remarks
1000-1130	Opening Ceremony of the Nepal International Economic Summit 2025 - Welcome Speech by President FNCCI Remarks by Hon'ble Ministers, Government of Nepal - Keynote Address by Ministers of Foreign countries Address by Chief Guest Rt Hon'ble Prime Minister Government of Nepal Closing Remarks by Senior Vice President, FNCCI - Photo session	
1130 -1145	Tea Break	
1145-1330	Main Plenary: Exploring Nepal's Investment Potential	·
1330-1430	Lunch	
1430-1530	Plenary Session I: Preparing Businesses for LDC graduation.	
1630-1645	Tea Break	The second secon
1645-1830	Plenary Session III : Governance Reforms to Unleash Economic Potential	Parison and Art - Property and Superior
1830 onwards	Dinner	2882-2
March 3, 202	5 (Monday)	
1030-1230	Session I : Takeaway from Nepal Declaration of the Summit	9/3/200
729	Photo Session	
230-1330	Closing	age verse.

3938 R

رفع إمكانات نيبال #إصلاح_نيبال

تتواجد نيبال في لحظة محورية في مسارها الاقتصادي. باعتبارها اقتصادًا جرًا ذا ديمقراطية نشطة، تمتلك البلاد إمكانات اقتصادية هائلة. بين عامي 2015 و2018، شهدت نيبال نمؤا بمعدل متوسط سنوي قدره 7.50%، مما يظهر قدرتها على التوسع السريع والنمو بأرقام مزدوجة.

اليوم، تحافظ نيبال على احتياطيات عالية من العملات الأجنبية، مما يعكس استقرارًا في القطاع الخارجي، في حين تظل معدلات التضخم منخفضة، مما يضمن بيئة اقتصادية كلية مواتية.

يعد القطاع الخاص العمود الفقري للاقتصاد النيبالي، حيث يساهم بنسبة 81% في الناتج المحلي الإجمالي ويلعب دورًا مشابهًا في خلق فرص العمل. ومن إدراكًا لهذا، اتخذت حكومة نيبال، بناءً على مبادرة اتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال(FNCCI) ، إجراءات سياسية هامة لتحسين مناخ الاستثمار. وقد أسفرت مصادقة إطار اتفاقية الاستثمار الثنائية والتعديلات على أكثر من 30 قانونًا، التي قادها اتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال، عن تحسين بيئة ممارسة الأعمال. علاوة على ذلك، يبرز إنشاء اللجنة العليا للإصلاح الاقتصادي، بمشاركة القطاع الخاص، التزام الحكومة بالتنمية الاقتصادية.

مع التخرج المقرر لنيبال من فئة الدول الأقل نموًا (LDC) في عام 2026، فإن البلاد على استعداد لرفع إمكاناتها الاقتصادية. يوفر الوصول المعفى من الرسوم الجمركية إلى أسواق الهند والصين انئين من أكبر اقتصادات العالم – فرصًا تجارية غير مسبوقة لنيبال. بالإضافة إلى ذلك، توفر القطاعات الرئيسية مثل الطاقة الكهرومائية، السياحة، تكنولوجيا المعلومات والاتصالات (ICT)، الزراعة الحديثة، استغلال التنوع البيولوجي والطاقة المتجددة آفاقًا كبيرة للنمو.

نظرًا لهذه التطورات، يقترح اتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال، بالتعاون مع حكومة نيبال، والهيئة القنصلية الفخرية لنيبال، ومؤسسة آسيا، قمة الاقتصاد الدولية في نيبال – وهي منصة حوار منظم تهدف إلى تحديد الأولويات للإصلاحات الاقتصادية الرئيسية من خلال النقاش التعاوني والبناء. ستُعقد القمة في 2 و 3 مارس 2025 في كاتماندو.

بينما تيسر المنتديات المختلفة الحوار بين القطاعين العام والخاص حول قضايا متعددة، إلا أن النقاشات حول الإصلاحات الاقتصادية ما زالت مجزأة. وقد دعم العديد من شركاء التنمية هذه المبادرات، لكن رؤية شاملة ومتكاملة للإصلاح الاقتصادي لم تظهر بعد.

30200

1827 P. 24

تهدف قمة الأقتصاد الدولية في نيبال 2025 إلى سد هذه الفجوة من خلال العمل كآلية حوار مؤسسي بين القطاعين العام والخاص. ستجمع القمة صناع السياسات وقادة القطاع الخاص وشركاء التنمية والخبراء الدوليين لصياغة جدول أعمال إصلاح اقتصادي قأتم على التوافق. ستساهم نتائج القمة في توجيه السياسات المالية والنقدية السنوية لنيبال، وتحديد أولويات الاستثمار وتخصيص مساعدات التنمية.

﴿ الأهداف

ستعزز القمة التي تستمر يومين التعاون والتنسيق بين الأُطراف المعنية الرئيسية لإنشاء بيئة سياسة واستثمارية مواتية لازدهار نيبال الاقتصادي. الأهداف الرئيسية هي:

-تقديم منصة لممثلي الحكومة والقطاع الخاص للتفاعل في حوار موجه نحو الحلول حول القضايا الاقتصادية الوطنية الملحة

-إصدار إعلان قائم على الالتزام من قبل حكومة نيبال واتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال (FNCCI).

هيكل الحدث والمتحدثون

خلال القمة، سيلقي رئيس الوزراء، الوزراء، والوفود الدولية من مختلف الحقول كلمات رئيسية. من المتوقع أن يستقطب الحدث أكثر من 400 مشارك من مختلف المهن والقطاعات. بالإضافة إلى ذلك، سيشارك ما يقرب من 90 سفيرًا مقيمًا وغير مقيم، إلى جانب مستثمرين من بلدانهم، في القمة.



NEPAL INTERNATIONAL ECONOMIC SUMMIT 2025

Elevating Nepal's Potential # ReformNepal

March 2rd & 3rd, 2025 Kathmandu

Nepal stands at a pivotal moment in its economic trajectory. As a free-market economy with a vibrant democracy, the country holds immense economic potential. Between 2015 and 2018, Nepal experienced growth at an annual average of 7.50%, demonstrating its capacity for rapid expansion and double-digit growth. Today, Nepal maintains high foreign exchange reserves, reflecting a stable external sector, while inflation remains low, ensuring a favourable macroeconomic environment.

The private sector is the backbone of Nepal's economy, contributing 81% to GDP and playing a similar role in employment generation. Recognising this, the Government of Nepal, on the initiative of Federation of Nepalese Chambers of Commerce and Industry (FNCCI), has taken significant policy measures to enhance the investment climate. The endorsement of the Bilateral Investment Agreement framework and amendments to over 30 laws, driven by Federation of Nepalese Chambers of Commerce and Industry (FNCCI)'s initiatives, have improved the ease of doing business. Furthermore, the establishment of the High-Level Economic Reform Commission, with private sector participation, underscores the government's commitment to economic development.

With Nepal's scheduled graduation from Least Developed Country (LDC) status in 2026, the country is poised to elevate its economic potential. Duty-free access to the Indian and Chinese markets - two of the world's largest economics - offers Nepal unprecedented trade opportunities. Additionally, key sectors such as hydropower, tourism, Information communications Technology (ICT), modernised agriculture, biodiversity utilisation and renewable energy present significant growth prospects.

Given these developments, FNCCI, in partnership with the Government of Nepal, Honorary Consular Corps Nepal, and The Asia Foundation proposes the Nepal International Economic Summit - a structured dialogue platform aimed at identifying and prioritising key economic reforms through constructive debate and collaboration. The summit is scheduled for March 2 and 3, 2025, in Kathmandu.

While various forums facilitate public-private dialogue on multiple issues, discussions on economic reforms remain fragmented. Many development partners have supported such initiatives, but a cohesive and comprehensive economic reform vision has yet to emerge.

The Nepal International Economic Summit 2025 aims to address this gap by serving as an institutionalised public-private dialogue mechanism. It will bring together policymakers, private sector leaders, development partners, and international experts to formulate a consensus-driven economic reform agenda. The summit's outcomes will inform Nepal's annual fiscal and monetary policies, guiding investment priorities and development aid allocation.

Objectives

The two-day summit will foster cooperation and collaboration among key stakeholders to create a policy and investment environment conducive to Nepal's economic prosperity. The primary objectives are:

- To provide a platform for government and private sector representatives to engage in solution-oriented dialogue on pressing national economic issues.
- To issue a commitment-based declaration by the Government of Nepal and the FNCCI.

| Event Structure and Speakers

During the summit, the Prime Minister, Ministers, and international delegates from various portfolios will deliver keynote speeches. The event is expected to host over 400 participants representing diverse professions and sectors. Additionally, nearly 90 residential and non-residential ambassadors, along with investors from their respective nations, will take part in the summit.

Program Detail

- Inaugural Session
- Main Session: Exploring Nepal's Investment Potential
- Session I: Preparing Businesses for LDC graduation
- Session II: Governance Reforms to Unleash Economic Potential
- Session III: Takeaway from Nepal

Summit Detail

Date : March 2 & 3, 2025

395

Venue : Kathmandu, Nepal

Contact Person

- Ms. Kreeti Khatiwada +977-9841764167(Whatsapp) kreeti2001@gmail.com
- Mr. Tshering Tamang +977-9801192589(Whatsapp) event.fncci@gmail.com

3923020

3234779

Mr. Milabli Shrestlia
 +977-9801192577(Whatsapp)
 milablivanovic@gmail.com



رفع إمكانات نيبال #إصلاح_نيبال

الأهداف

ستعزز القمة التي تستمر يومين التعاون والتنسيق بين الأطراف المعنية الرئيسية لإنشاء بيئة سياسة واستثمارية مواتية لازدهار نيبال الاقتصادي. الأهداف الرئيسية هي: و

- •تقديم منصة لممثلي الحكومة والقطاع الخاص للتفاعل في حوار موجه نُحو ٱلْحلول حول القضايا الاقتصادية الوطنية الملحة.
- •إصدار إعلان قائم على الالتزام من قبل حكومة نيبال واتحاد غرف التجارة والصناعة في نيبال (FNCCI)

هيكل الحدث والمتحدثون

خلال القمة، سيلقي رئيس الوزراء، الوزراء، والوفود الدولية أمن مختلف الحقول كلمات رئيسية. من المتوقع أن يستقطب الحدث أكثر من 400 مشارك من مختلف المهن والقطاعات. بالإضافة إلى ذلك، سيشارك ما يقرب من 90 سفيرًا مقيمًا وغير مقيم، إلى جانب مستثمرين من بلدانهم، في القمة.

3988 E79

تفاصيل البرنامج

- «الجلسة الافتتاحية
- •الجلسة الرئيسية: استكشاف إمكانات الاستثمار في نيبال
- الجلسة الأولى: إعداد الشركات لتخرج نيبال من فئة الدول الأقل نموًا
- •الجلسة الثانية: الإصلاحات في الحكم لإطلاق الإمكانات الاقتصادية
 - الجاسة الثالثة: الدروس المستفادة من نيبال

تفاصيل القمة

التاريخ 2 : و 3 مارس 2025

المكان: كاتماندو، نيبال